
PROTOKÓŁ  NR XXII/2020 

z sesji Rady Miasta z dnia 30 czerwca 2020 r. 

Porządek sesji:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

3. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Miasta z działalności za I półrocze 2020 r. 

4. Rozpatrzenie raportu Burmistrza Miasta Świdwin o stanie gminy za 2019 rok oraz debata 

nad raportem. 

• uchwała Nr XXII/1 25/20 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Świdwin wotum 

zaufania 

5. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Świdwin z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 r. i informacja o stanie mienia Miasta Świdwin 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat sprawozdania Burmistrza z tytułu 

wykonania budżetu Miasta Świdwin za 2019 r. 

- sprawozdanie finansowe Miasta Świdwin za 2019 r. 

- stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Świdwin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. 

- dyskusja 

• uchwała Nr XXII! 126/20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Świdwin za 2019 r. 

• uchwała Nr XXII/127/20 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Świdwin z 

tytułu wykonania budżetu Miasta Świdwin za 2019 r. 

6. Podjęcie uchwał: 

• Nr XXII/1 28/20 w sprawie zmian budżetu miasta na 2020 rok 

• Nr XXII/129/20 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej postulatu zmiany ulicy 

• Nr XXI/130/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Miasto Świdwin na rok szkolny 2020/2021 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
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9. Zamknięcie sesji. 

Ad.1 

XXII sesję  Rady Miasta otworzyła Przewodnicząca Rady M. Stępniak o godz. 12:00. 

Przewodnicząca sprawdziła obecność  radnych na sesji (część  radnych uczestniczyła w sesji online, 

a część  osobiście na sali). Obecnych było 14 radnych ( na początku sesji nieobecny był  radny 

J. Konat). 

W dalszej części Przewodnicząca Rady poinformowała radnych o konieczności zmiany porządku 

obrad, poprzez dodanie dwóch nowych uchwał  tj. uchwały Nr XXII/131/20 w sprawie 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia oraz uchwały Nr XXII/132/20 w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność  Burmistrza Miasta Świdwin. 

Przewodnicząca poprosiła radnych o przegłosowanie ww wniosku. Wynik głosowania: za - 

14 głosów, jednomyślnie. 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Ad.2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informacje w zakresie działań  podjętych w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodnicząca poinformowała radnych, ze wszystkie pisma, które wpłynęły są  dostępne w Biurze 
Rady. 

Radni nie wnieśli zapytań. 

Ad.3 
Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Miasta z dzialalności za I pólrocze 2020 r. 

Przedstawione przez Przewodniczących informacje stanowią  załączniki do protokołu. 

Ad.4 

Rozpatrzenie raportu Burmistrza Miasta Świdwin o stanie gminy za 2019 rok oraz debata nad 

raportem. 

Informacje na temat raportu przedstawił  pan P. Feliński Burmistrz Miasta. Burmistrz powiedział, że 

jest to syntetyczne ujęcie tego, co dokonano przez rok. Jest to efekt pracy radnych i Burmistrza na 

komisjach i na sesjach. Raport zawiera informacje na temat stanu kondycji finansowej miasta, 

spółek miejskich, zakładów budżetowych, jak wygląda funkcjonowanie oświaty, zdrowia, pomoc 
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społeczna. 

Raport stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zapytała radnych czy mają  pytania, opinie na temat tego raportu? 

Radni pytań  nie przedstawili. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła swoje stanowisko na temat raportu:,,Będąc mieszkanką  miasta 

i czytając raport miałabym duże trudności w wyłapaniu tego, co jest istotne w wyrobieniu sobie 

poglądu na jakikolwiek temat. Raport nie przystaje do rzeczywistości. Należałoby się  ztanowić  

nad zmiana tej formuły, bo jest nieciekawa. Ten raport jest powieleniem tego z czym mieliśmy do 

czynienia w roku poprzednim. Pewną  poprawą  jest to, że w tym raporcie są  informacje na temat 

wykonania uchwał  Rady Miasta. 

Co do części merytorycznej, to są  tu teksty „kopiuj, wklej", dotyczące programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych czy rocznego programu współpracy Miasta Świdwin z 

organizacjami pozarządowymi. 

Nie na tym rzecz polega żeby wskazać, że mamy jakiś  program, tylko na tym, co w ramach tego 

programu miasto zrobiło lub czego nie udało się  wykonać. 

Pan Burmistrz dodał, że jesteśmy teraz w programie „Rozwój lokalny", gdzie będziemy opisywać  

strategie krótko, średnio i długofalowe. Jesteśmy w trakcie prac, diagnoz, przepytywania 

mieszkańców, przedsiębiorców i dlatego nie umieszczaliśmy tego. Jednym z elementów tych prac 

jest także polityka mieszkaniowa. 

Na salę  obrad wszedł  radny J. Konat. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że szkoda, że ten element nie został  wykorzystany. Jest to coś, 

czym powinniśmy się  chwalić, nie tylko na skalę  miasta. Jest to coś, co powinno się  w tym raporcie 

znaleźć. Miasto nie wykorzystuje polityki informacyjnej żeby dotrzeć  do mieszkańca i pokai ć  

mu, że potrafimy coś  zrobić. 

• uchwała Nr XXII/1 25/20 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Świdwin wotum 

zaufania 

wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - I głos 
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Pan Burmistrz podziękował  za zaufanie. Dodał, że to był  rok, który pokazał  skuteczne rządzenie: 

wiele rzeczy zostało zmienionych, wiele inwestycji zostało zrealizowanych. Udało się  

wyremontować  ulicę  Gagarina, udało się  zakończyć  sprawę  sporu ze świdwińskim przedsiębiorcą, 

udało się  spłacić  800 tys. dla starostwa za remont drogi Wojska Polskiego i Kombatantów Polskich. 

Udało się  uporządkować  politykę  mieszkaniową. Jest jasny, klarowny system przyznawania 

mieszkań. 

Ad.5 

Absolutorium dla Burmistrza Miasta Świdwin z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 r. i informacja o stanie mienia Miasta Świdwin 

Sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu, przedstawiła pani M. Grad Skarbnik 

Miasta. 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat sprawozdania Burmistrza z tytułu wykonania 

budżetu Miasta Świdwin za 2019 r. - załącznik nr 8 do protokołu 

- sprawozdanie finansowe Miasta Świdwin za 2019 r.-załącznik nr 9 do protokołu 

- stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Świdwin absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 r.- załącznik nr 10 do protokołu 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. - załącznik nr 11 do protokołu. 

- dyskusja 

Radny J. Siwek zapytał  o nadwyżkę  budżetową  w kwocie 2 600 000 zł. Czy nadwyżka była 

zaplanowana i na co będzie przeznaczona? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nadwyżka budżetowa w tej kwocie nie była zaplanowana. 

Powstała, kiedy były wprowadzane wolne środki z roku 2018. Nadwyżka jest do wykorzystania na 

inwestycje. Warunkiem wykorzystania ich na inwestycje jest uzyskanie przez miasto 100% 

planowanych dochodów. 

Radny J. Siwek zapytał  czy nadwyżka może być  wykorzystana tylko na inwestycje. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że również  na spłatę  zadłużenia. 

• uchwała Nr XXII/1 26/20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Świdwin za 2019 r. 
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wynik głosowania: za- 15 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXII/127/20 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Świdwin z 

tytułu wykonania budżetu Miasta Świdwin za 2019 r. 

wynik głosowania: za - 14 głosów, wstrzymał  się  - 1 głos, przeciw - O głosów 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę  do godz. 13:30 

Ad.6 

Po przerwie w obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Podjęcie uchwał: 

. 	Nr XXII/128/20 w sprawie zmian budżetu miasta na 2020 rok 

wynik głosowania: za -15 głosów, jednomyślnie 

o 	Nr XXII/1 29/20 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej postulatu zmiany ulicy 

wynik głosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

• Nr XXII/130/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Miasto Świdwin na rok szkolny 2020/2021 

wynik glosowania: za - 15 głosów, jednomyślnie 

• Nr XXII/1 31/20 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - I głos 

• Nr XXII/1 32/20 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza Miasta Świdwin 

wynik głosowania: za- 13 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - 2 głosy 

Radny J. Konat zapytał, co było powodem, że nie sporządzono  protokoki zdawczo-odbiorczego 

jako podstawę  przy przekazywaniu mieszkania najemcy. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie wie, dlaczego tego protokołu nie ma w dokumentach. Lokal 

przekazywał  poprzedni kierownik. W dokumentach przekazania tego protokołu nie znaleziono. 
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Ad.7 

Radna B. Bujak zgłosiła temat wycinki zakrzewień  na ulicy Żeromskiego od ulicy Drawskiej, na 

rogu. Chaszcze wychodzą  już  na ulicę. Mieszkańcy apelują  o wycinkę  tych drzew. 

W dalszej kolejności radna zapytała o powód przerwy na ulicy Podmiejskiej. 

Radny J. Konat zwrócił  uwagę, że niektóre lampy na ulicach nie działają, czy są  celowo 

wyłączone, bo są  miejsca niedoświetlone i mieszkańcy proszą  żeby to usprawnić. 

Kolejna sprawa - czy rozpoczęła się  naprawa sieci kanalizacyjnej przy ulicy Nad Regą  (separator). 

Radna A. Perskiewicz poprosiła o częstsze kontrole policji i straży miejskiej zwłaszcza wieczorem 

w parku. 

Radny P. Szyposzyński poprosił  o przeznaczenie środków na renowację  pomnika na Placu 

Konstytucji 3-go Maja. 

Radny zapytał  jeszcze kiedy będzie zdjęty znak „Stop" na skrzyżowaniu Niedziałkowskiego 

i Wojska Polskiego? I sprawa parkingu naprzeciwko galerii Hosso, pod jakim kątem będą  tam 

wykonane parkingi? 

Radna I. Markiewicz zapytała czy coś  się  dzieje w związku z zanieczyszczeniem Regi? Radna 

poprosiła żeby osoby zajmujące się  takimi sprawami udzieliły informacji. 

Przewodnicząca Rady powiedziała o skarpie przy cmentarzu od ulicy Bolesława Chrobrego 

Mieszkańcy proszą  o wykoszenie. 

Prośba jest też  o wykonanie prac zapobiegających zalaniu posesji. Czy w tej sprawie już  coś  

zostało wykonane? 

Ad.8 

Pan Burmistrz odpowiedział  na pytania: 

- temat wycinki krzewów koło trafostacji - sprawa zakładu energetycznego, 

- Podmiejska- wykonawca ma kilka miesięcy na realizację  zadania, więc jest to pewnie przerwa 

techniczna. Prace trwają. 

- oświetlenie ulic - sukcesywnie będziemy podłączać  każdą  latarnie, 

- park miejski - straż  miejska funkcjonuje do godz. 18-tej i patrole są, 

- pomnik - są  konsultacje i czekamy na efekt, 

- ulica Nowomiejska - od ulicy Lekarskiej do ulicy Podwale jest za wąska, żeby wprowadzić  
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skośny parking. Analizowana jest możliwość  zrobienia takiego parkingu od ulicy Podwale do SP 

nr 1. 

- pomnik na placu - jeżeli znajdą  się  pieniądze, można pomyśleć  czy zmienić  lekko czy poddać  

renowacji, bo w niektórych miejscach jest on już  popękany, 

- oczyszczalnia - były jakieś  wycieki, ale nie fekaliów tylko sprawy techniczne, 

- skarpa - jest plan żeby w przyszłym roku o tą  skarpę  zadbać, wprowadzić  jakieś  nasadzenia. 

Skarpa jest stroma, ciężko się  tam kosi, więc jesienią  będzie ona zaadoptowana. 

- temat odwodnienia - staramy się  kompleksowo umieścić  ten projekt rozbudowy infrastruktury w 

programie funduszy norweskich. 

Pan A. Kot  Kierownik Wydz. KOŚ  uzupełnił: umowa z wykonawcą  na przebudowę  części 

kolektora przy ul. Nad Regą  jest podpisana i wykonawca ruszy z przebudową  w przyszłym 

tygodniu. 

Temat znaku „Stop" „ utknęło to na poziomie marszałka . W tej chwili wezwano projektanta do 

uzupełnienia. Marszałek żąda dodatkowych opinii, analiz, odnośnie zmiany tego znaku na 

znak „Ustąp pierwszeństwa". Czekamy jak to zostanie zatwierdzone. 

Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady zamknęła sesję  Rady Miasta o godz. 14:16. 

Protokołowałą: 	 Przewod,ńiząca Rady: 

M. 	 Moniia lępniak 

Integralną  częścią  protokołu jest nagranie online, które znajduje się  na stronie urzędu miasta 

Świdwin (https://www.swidwin.pl/asp/sesje-rady-miasta-online).  
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